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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mit kívánnak tenni az anyagi helyzet miatti kiemelések ellen?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Rétvári Bence miniszterhelyettes nem adott értékelhető választ korábbi kérdésemre, melyben azt 
kérdeztem, hogy mit tesz a kormány annak érdekében, hogy ne emeljenek ki gyereket a 
családjukból csupán a család anyagi helyzete miatt.
 
Szeretném ismét hangsúlyozni: jelenleg ez egy bevett, ismétlődő gyakorlat, a kormány pedig nem 
tesz érdemi lépéseket ennek visszaszorítására.
 
Idézem Székely László ombudsman jelentését:
 
“...nem történt kedvező változás: a gyermekvédelmi szakellátásba kerülő gyermekek közül minden 
harmadikat anyagi helyzete miatt emelik ki a családjából. Az ombudsman szerint ezt az aggasztó, a 
gyermekek jogait sértő intézkedést megelőzéssel, a gyermekjóléti alapellátás és az átmeneti 
gondozás megerősítésével, valamint az ezeket kísérő szociálpolitikai intézkedésekkel lehetne 
kezelni.”
 
Rétvári Bence szerint a CSOK és a babaváró támogatások segítenék a probléma megoldását, 
ugyanakkor nem ejtett szót a valós és célzott megelőzésről, nevezetesen a gyermekjóléti alapellátás 
és átmeneti gondozás megerősítéséről, valamint a nélkülözhetetlen szociálpolitikai intézkedésekről.
 
Mindenki tudja ebben a teremben, hogy a CSOK és a babaváró támogatások a közép és felső 
osztályoknak kedveznek, bár a kívánt hatást még ott sem érték el. Lényegében csak az ingatlanárak 
emelkedésével jártak, több gyermek nem született, a leginkább rászorulóknak pedig semmilyen 
segítséget nem jelentett, hiszen nem tudták igénybevenni.



 
A kérdésem tehát: milyen olyan, a problémát valóban kezelni tudó intézkedéseket terveznek, 
amelyek célzottan a legnehezebb helyzetben lévő családok anyagi helyzetét, gyermeknevelési 
lehetőségeiket javítják, valamint amelyek a helyi önkormányzatok szociális és gyermekjóléti 
szolgálatainak segítenek?
 
A társadalmi igazságoság, az egyenlőtlenségek csökkentése a legalapvetőbb közcél. A kormány 
társadalompolitikájának ez kellene, hogy a középpontjában álljon. Önöknek kiemelten kellene 
foglalkozniuk a szegénységgel, a leginkább rászorulókkal, azokkal, akik nem tudják a saját 
érdekeiket képviselni. Én úgy látom, hogy az önök szociálpolitikája nem ezt célozza.
 
Bízom benne, hogy a kérdésemre most érdemi választ kapok, és nem a kormánypropaganda jól 
ismert, komolyan vehetetlen közhelyeit.
 
Kérdezem tehát: Mit kívánnak tenni az anyagi helyzet miatti családból való kiemelések ellen?
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